


Dopisi 
Črneče pri Dravogradu. Kresovi bodo zagoreli 

na starem gradu in pri Sv. križu v soboto zve

Cer ter oznanjali vest, da naj vsi naslednji dan 
pohitimo na narodni koroški tabor v Prevalje. 
61i bomo, kolikor mogoče, v skupinah. Kolesarji 
naj bi se zbrali okrog sedmih na Meži. Dravo

grajčani bodo šli isti čas z avtomobili ali vlakom. 
Crnecani, Dobrovčani in Podklančani se bomo pe

ljali z vozovi, ki bodo okrašeni. Zbirališča: ob 6.30 
v Črnečah pri gasilskem domu, Dobrova in Pod

klanec isti čas pred hišo družine Kogelnik. — 

Fantje in možje, dekleta in žene! Na svidenje ta 
dan na Prevaljah! 

Sv. Lovrenc na Pohorju. Rane, ki jiih je zadalo 
nezaupanje denarnim zavodom v dobi denarne 
krize, bo mogoče zaceliti le z živahnim novim 
delovanjem. Zato danes opozarjamo ljudstvo na 
sledeče: Kmet bo vedno potreboval posojil po 
nizki obrestni meri. Pod ugodnimi pogoji jih bo 
dobil le doma. Zato pa mora zaradi napredka 
kmečkega stanu ostati domač denar v domačem 
zavodu. Ta kmečka zavednost se mora dvigniti! 
Kako naj govorimo o kmečki skupnosti, če bi 
nosili denar tujim zavodom. — Denar naj ne 
leži doma v skrinji! Tam ne nosi nobenih obresti. 
Izpostavljen je tatovom; saj čitamo vsak teden 
o tatvinah denarja po domovih. Na razpolago pa 
je tudi za nepotrebne stvari, za zapravljanje. — 
Čemu bi nosili denar v tuje denarne zavode? 
Ali ni naša kmečka hranilnica prav tako varna? 
Letos je poteklo 30 let, odkar je bila ustanov

ljena, pa ni še niti eneg^. vlagatelja, ki bi mogel 
reči, da je kaj na svoji vlogi izgubil od strani 
hranilnice. Zgrajena je na neomejenem jamstvu, 
to je, da vsi člani jamčijo z vsem svojim pre

moženjem. Posojila dobe domači ljudje, o katerih 
vedo člani načelstva, kaj premorejo in kako mo

rejo dolg zopet odplačevati. — Obrestovanje no

vih vlog je primerno. Nove vloge so vedno na 
razpolago. Tudi stare vloge se izplačujejo po de

jansko resnični potrebi vlagateljev. Položaj se 
z dneva v dan izboljšuje in s sodelovanjem vseh 
bomo prišli zopet v normalno poslovanje, ki bo 
v korist vsemu kraju. — Poudarjamo pa potrebo 
po varčevanju. Brez tega ni nikjer napredka. 
Starši, predstojniki, učitelji, učite mladino var

čevati! Vpeljite domače hranilnike in ob koncu 
leta naj roma ta denar v posojilnico, ki bo nosil 
obresti in bo na varnem. Mladina, poslušaj sva

rila in opomine svojih predpostavljenih, ki ti 
žele le dobro! Fant, pomisli, da ne boš vedno 
mlad, čvrst in zdrav. Prišel bo čas, ko ti bodo 
moči opešale; takrat bo hranilna knjižica tvoja 
tolažndca in rešiteljica iz težkega položaja. 

Studenci pri Mariboru, že pred nekaj časom 
je neki časopis pisal, koliko denarja bodo po

dedovali kapucini v Studencih po rajnem posest

niku Pavlicu v Št. Lovrencu na Pohorju. Dotič

ni Mat je vedel povedati tudi, da so hodili kapu

cini k dotičraiku — morda se priporočat za kak 
»spominek« v oporoki. Da ne bodo ljudje slabo 
poučeni in odslovili kapucinskega brata, če pri

de prosit za živila, češ, saj ste veliko podedo

vali, moramo povedati resnico. Predvsem pribi

jemo, da nihče izmed kapucinov ni hodil obisko

vat g. Pavlica z namenom, da bi izvabil iz njega 



denar. Možno je, da je kak brat prišel na zbirci 
kakor sploh v vse hiše tudi v njegovo. Zgoraj 
omenjeni časopis je pisal tudi, da so k a p u c i n i 
dobili denar iz zapuščine. To ni res. Rajni g. 
Pavlic je zapustil polovico vsote, za katero se 
bo prodala njegova imovina, c e r k v i sv. Jože

sa v Studencih, n e p a k a p u c i n o m . Drugo 
polovico pa je dobila cerkev Matere milosti v 
Maribora. Glede visoke vsote, ki sta jo dobili 
obe cerkvi, je omenjeni list v zmoti, ker ni odštel 
raznih sodnih m komisijskih stroškov. Dalje: 
Cerkev sv. Jožefa je še do danes podružnica 
sv. Magdalene v Mariboru. Očetje kapucini oskr

bujejo samo službo božjo v njej, a ni njihova, 
kakor je n. pr. kapucinska cerkev v Celju last 
bo. kapucinov. Kar je torej cerkev sv. Jožefa 
podedovala, od tega ne dobijo kapucini niti pare. 
Kapucini nimajo nobene pravice razpolagati s 
feakršno koli dedščino, ki je naklonjena cerkvi 
sv. Jožefa. Sicer pa s to dedščino, katero je raj

ni g. Pavlic naklonil predvsem in edinole cerkvi, 
naj bi se prav kmalu nabavil tretji nov zvon, 
katerega je zadnja vojna vzela. To bi bilo naj

bolj potiebno. 
Hajdina. Nedelja, 11. septembra, je bila za 

gasilsko četo iz Goreče vasi prelep dan. Domači 
g. župnik je namreč s škofovim pooblastilom 
slovesno blagoslovil novo ročno brizgalno, ki si 
jo je četa nabavila. Boter, mladi g. Musek, je s 
svojim velikodušnim darom dal pobude in po

guma tudi drugim, da so kar največ prispevali 
▼ ta gasilski namen. Prepričevalne besede Kri

stusovega namestnika so šle vsej množici ver

nega ljudstva prav do srca, tako da bo ta dan 
.ostal v prijetnem spominu prebivalcem pri Sv. 
Kungoti, kjer je bila služba božja in blagoslovi

tev, kakor tudi ostalim domačinom in gostom iz 
Peker. V nedeljo, 25. septembra, pa bo na Haj

jdini, če bo dovolj ugodno vreme, »mladinski dan«, 
Itd ga bo obhajala mladina fantovskih odsekov 
tn dekliških krožkov iz vsega ptujskega okraja, 
B njo pa seveda tudi prijatelji mladine. Pridite! 

Sv. Marjeta niže Ptuja. Začetek splošnega iz

kopavanja krompirja zavoljo dozorelosti in gnit

!Ja istega zaradi moče je povzročil, da je cena 
ikrompirju padla za 5 par, od 60 na 55 par. Zato 
jje nakladanje in prodaja močno ponehala. V po

nedeljek, 5. septembra, je bilo v Ptuju premo

jVanje konj. Prigon je bil rekorden, kakor tudi 
nagrade: 10.000 din! Naši priznani šmarjetski 
Ikonjerejci so odnesli vsa prva darila. Dobili so 
2900 din. Znamenje, da imamo v naši okolici do

bre žrebce, kar je poleg dobre nege prva pod

laga za uspešno konjerejo. Le škoda, da se ne

kateri kmetje še vedno nočejo zavedati, da je 
jkonjereja izmed vse živinoreje še najbolj dobič

Bcanosna v današnjih časih. Marsikateri kmet še 
,Vedno tarna o krizi, noče pa se malo pobrigati 
Sa zboljšanje konjereje. Da bi dal pripuščati svo

Jje kobile pri dobrih žrebcih in s tem vzredil do

ber konjski material. — Premovanje rodovniške 
govedi pincgavske pasme, ki se je po treh letih 
zopet vršilo pri nas 1. septembra, je prav tako 
pokazalo uspeh v napredovanju. Vendar pa mo

ramo reči, da smo v konjereji precej naprej. ■— 
Dne 9. septembra se je nahajala v Ljubljani na 
jbanskJ upravi naša občinska deputacija, ki je 
tatervenirala glede novega mostu čez Pesnico, 
glede poglobljenja Pesnice na Forminu in glede 
(okrepitve obrambnih naprav na reki Dravi. Od

poslanstvo je bilo prijazno sprejeto in se mu je 
obljubilo upoštevanje zaprošenega. Z elektrifika

cijo pa so še velike težave, ker je treba premo

stiti razna nasprotstva. Počasi bo že što vse, 
ker tok časa marsikaj ugladi in poravna. 

Veržej. Naši kraji se kaj radi nazivajo »mali 
Banat«, zato je več kot opravičljivo, da se tudi 
pri nas postavi »silos« za žito v smislu odredbe 
o silosih. Naša občina je v ta namen napravila 
posebno vlogo na kr. bansko upravo v Ljubljani s 
prošnjo, da ona zastavi ves svoj vpliv za posta

vitev silosa v Veržeju. Veržej je namreč najbolj 
osrednje ležeč kraj za okraje Ljutomer, Sobota in 
Dolnja Lendava, ki pridelajo žita nad lastno po

trebo. Zato upamo, da bodo merodajni činitelji 
uvideli potrebo silosa za Obmurje, kakor tudi po

trebo skladišč za shranjevanje sadja s sadno su

šilnico. V našem trgu so v ta namen na razpola

go idealna stavbišča ob železniški postaji, gramoz 
in pesek je na licu mesta, dovozne ceste so v do

brem stanju, opekama je oddaljena komaj 3 km, 
električni daljnovod gre v neposredni bližini tr

ga, delovne moči so poceni, te dni pa dobimo s 
pošto še telefon. Tako govori vse za postavitev 
silosa za Obmurje v Veržeju. 

Ljutomer. Dne 25. septembra se prične peti del 
poučnega tečaja z obhodom po vinogradih v 
Nunski grabi, Presiki in Globoki. Zbiranje ob 14 
pri Kodoličevi hiši v Nunski grabi. Drugi dan se 
tečaj nadaljuje po objavljenem sporedu. 

Slov. Konjice. Pred kratkim so se zbrali v 
Slov. Konjicah jubilanti in obhajali svoje jubi

leje. Bili so: g. žičkar Marko iz Loč: 40 letnica 
mašništva; g. Tomažič Anton iz žic: 20 letnica 
mašništva; g. Paulič Peter od Sv. Jerneja: 30 let

nica mašništva in 20 letnica župnikovanja na isti 
župniji; g. Kumar Karel: 40 let, kar je nastopil 
službo v Slov. Konjicah. Tem jubilantom so se 
pridružile s svojimi jubileji tudi nekatere Kuni

gunde. Kronist to poroča, da se ne pozabi. Gor

njim jubilantom tudi »Slov. gospodar« častita 
kot svojim dolgoletnim zvestim naročnikom in 
agitatorjem. Bog jih živi še mnoga leta! 

Špitalič pri Slov. Konjicah. Selekcijsko društvo 
za sivcpšenično govedo ima dne 20. septembra v 
skednju premovanje. 150 glav prvovrstne živine 
pride v poštev. Najboljši živinorejci bodo nagra

jeni. 
Sv. Vid pri Planini. V križu je zveličanje! Ta 

napis se blesti na naši prenovljeni krasni cerkvi

ci Sv. križa. Da, popravili in prenovili smo to 
cerkev. Z velikim trpljenjem je bilo združeno to 
delo, se pač pozna, da smo delali za križ. Rekord 
v trpljenju je pač odnesel naš dobri g. župnik. 
Njegova ideja se je morala uresničiti — »po

praviti hišo Gospodovo«, čeprav je on pri tem 
največ moral trpeti. Zato mu tem potom izre

kamo vsi farani iskreni: Bog plačaj! Vaše žrtve 
in delo vidimo, zlasti pa jih vidi On, čigar naj

boljši namestnik ste, in Vas bo za vse to obilo 
poplačal. Na angelsko nedeljo se je pri tej cer

kvi zbralo dve sto romarjev. Ker je cerkev na 
krasni točki, da se od tu vidi zelo daleč naokoli, 
je bilo med romarji tudi zelo veliko razumnikov. 

Drugo leto, če Bog da, bomo skušali napraviti 
tu kakšno prireditev. 

Laški okraj. Leta 1931 je bila ustanovljena 
živinorejska zadruga za laški okraj, katera pa 
sedaj deluje na Dolu pri Hrastniku. Zadruga ima 
namen, pospeševati rejo stvopšemene pomurska 
pasme, katera je za naš okraj določena. V ta 
namen je zadruga lani kupila v vasi Kal visok« 
gori pod Mrzlico obširno Kostelovo posestvo, ka

tero sedaj uporablja kot pašnik za telice. Letos 
je že začela s pašo in se pase eamo osem telic, 
lahko bi se jih pa paslo 40. Za izrejo in oskrbo

vanje bikov se od strani oblasti izdajajo lep« 
podpore, a za izrejo krav se do sedaj — odkar 
se je pred kakimi 50 leti opustilo pašništvo —■ 
niso dosti brigali. Toda brez zdravih in razvitih 
krav ne bomo imeli leoega govejega zaroda. Zato 
je treba akcijo dolskih kmetov podpreti in pri

poročamo kmetovalcem, da pristopijo k zadrugi 
in dajo telice na pašo. Mesečno se plačuje 25 
din od tistih mesecev, ko je telica na paši, kar 
se gotovo izplača. Zadrugo vodijo sami kmetje. 
Sedaj ji načeljuje ugledni in agimi Bantan Ka

re l Kmetje, pomnimo, da bomo le na ta način 
zboljšali svojo živino! 

Iz laSkega okraja, Ozimina je letos izvrstno 
obrodila. Tako lepe pšenice že dolgo nismo imeli. 
Tudi koruza in ajda lepo kažeta, bati se je, da 
zaradi hladnega in deževnega vremena zadnjih 
tednov ne bosta dovolj dozoreli. Sadja je letoa 
malo, samo v posameznih krajih so jabolka ob

rodila. Sicer pa smo kmetje že težko čakali do

bre žitne letine, ker s ta bili zadnji dve leti v tem 
oziru prav slabi Starejši ljudje trdijo, da niso 
kmetje v našem okraju od leta 1895 pokupili to

liko živeža kot letos. Leta 1895 je namreč pod 
snegom segnila vsa ozimina, saj je sneg ležal od 
konca novembra 1894 pa do Jožefovega nepre

trgoma. Letos nam tudi toča ni napravila po

sebne škode, čeprav smo imeli parkrat hude 
nevihte. Dne 3. julija je strela vžgala na dveh 
krajih: v Porebrih, župnija Sv. Miklavž nad 
Laškim, gospodarsko poslopje Franca Biderma

na, in v Pojerjih, župnija Jurklošter, kozolec An

tona Zalokarja. V noči na 26. julij pa je strela 
vžgala gospodarsko poslopje Mihaela Vorine V 
Strmici, župnija Laško, in gospodarsko poslopje 
Franca Maček v Njivicah, župnija Sv. Rupert 
nad Laškim. Vsi pogorelci so bili zavarovani/ 
le žal, da za premajhne zneske. 


